
    

Schriftelijke vraag: Ontbossing van Berkelland??

Indiener: H. Pelle (PvdA)
Datum indiening vraag: 28-12-2020  
Datum verzending antwoord: 30-12-2020
Formulering: 

Geachte College,

Met verbaasde ogen en vol onbegrip heb ik kennisgenomen van de immense kapvergunningen die 
aangevraagd zijn en in Berkelbericht van week 52 zijn gepubliceerd.

 Berkelland • buitengebied, diverse locaties Neede en Borculo, kappen 103 bomen (11 december 
2020);

 Berkelland • diverse locaties, kappen 5 bomen (beslistermijn tot 11 februari 2021);
 Berkelland • diverse locaties, fase 2 Eibergen en Rekken, kappen 251 bomen (beslistermijn tot 11 

februari 2021)
 Eibergen • Needseweg 18, rooien 13 bomen en ondergroei (beslistermijn tot 28 januari 2021);
 Neede • Haaksbergseweg 103, kappen 20 bomen (beslistermijn tot 5 februari 2021);
 Schurinkweg 4, kappen 20 Amerikaanse eiken (beslistermijn tot 4 februari 2021);
 Ruurlo • Kaapdijk nabij 5 – 5 a, kappen 13 populieren (beslistermijn tot 12 februari 2021);
 Eibergen • Leugemorsweg 4, rooien 50 dennen (15 december 2020);
 Eibergen • Kormelinkweg 10, rooien 35 fijnsparren (16 december 2020);
 Neede • Diepenheimseweg 44, kappen 1 populier, 7 beuken en 3 berken en vellen/rooien van 

houtgewas (14 december 2020);
 Neede • G.L. Rutgersweg 26, aanleggen inrit en rooien linde (16 december 2020)

In één maand tijd slaan wij hier in Berkelland 500 bomen weg en dat vind ik bizar en te gek voor woorden. 
Vooral omdat wij in Berkelland nu juist bezig zijn om meer bomen te planten. Een motie ligt hier zelfs onder 
en in de perspectiefnota en begroting is hierover gesproken. Maar als wij aan de andere kant zo 
gemakkelijk vergunningen afgeven met deze aantallen, dan is het dweilen met de kraan open en vraag ik 
mij oprecht af wat wij hier in Berkelland aan het doen zijn. 

Vraag: Graag zie ik van iedere aanvraag een zorgvuldige onderbouwing?

Antwoord:
Bij nagenoeg alle aanvragen gaat het om dode bomen of bomen die zich in een onomkeerbare staat 
van aftakeling bevinden. Als deze bomen niet gekapt worden, nemen veiligheidsrisico’s sterk toe. Zoals 
windworp, tak- en/of stambreuk, het omvallen en/of het uitbreken van bovengemiddeld veel dood hout.
Deze bomen kunnen niet meer met regulier onderhoud gered worden en niet meer gehandhaafd blijven.

De hoeveelheid aanvragen en de aantallen bomen per aanvraag nemen de laatste jaren sterk toe. 
Dit wordt veroorzaakt door de afgelopen 3 extreem droge groeiseizoenen. Met name (maar niet 
uitsluitend) houtsoorten zoals beuken, berken en fijnsparren zijn hierdoor in grote getale afgestorven. 
Ook de ‘secundaire droogteproblematiek’ (aantasting door bijvoorbeeld de ‘letterzetter’) zorgt voor een 
hoger sterftecijfer in het bomenbestand. 

De procedure van afhandelen van de kapaanvragen (door middel van het ‘beoordelingsformulier 
kapaanvragen’) vindt ongewijzigd plaats. Dit blijft een secuur en goed beargumenteerd proces.

Bij de overige aanvragen gaat het om uitbreiding van een trafostation, het aanpassen van een fietspad 
langs de N315, het herstel van een landschapselement en het aanleggen van een inrit. Ook bij deze 
aanvragen maken wij een zorgvuldige belangenafweging tussen de argumenten die pleiten voor de kap 
en de argumenten tegen kap.

Vraag: Kunt u aangeven hoeveel herplanting er per aanvraag plaats gaat vinden?
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Antwoord: 
Bepalen van herplant gebeurt aan de hand van een vastgestelde formule. Daarbij wordt uitgegaan van 
‘compensatie van het ruimtelijk verlies’. Ook wordt rekening gehouden met de beschikbare ruimte op of 
op zichtafstand van de kaplocatie. Aangezien diverse aanvragen nog in behandeling genomen moet 
worden kunnen wij nu nog geen exact aantal voor herplant aangeven.

Vraag: Hoe kijkt u als college zelf tegen dit soort ontbossingsaanvragen aan?

Antwoord:
Behoud van (landschappelijk) groen en een goed en gezond bomenbestand is waar de gemeente 
Berkelland zich als ‘groene gemeente’ voor inzet. 
Als gevolg van bovengenoemde ‘klimatologische problematiek’ zijn er beduidend meer bomen 
afgestorven. Daarom worden er nu meer kapaanvragen ingediend, waarbij de aantallen per 
kapaanvraag vaak hoger zijn ten opzichte van een gemiddeld jaar. Uit de kapbeoordeling volgt vaak een 
herplantverplichting. Door het opleggen van herplant is er van ‘ontbossing’ geen sprake. Er wordt bij het 
bepalen van herplant kritisch gekeken naar boomsoorten welke meer droogteresistent zijn en/of soorten 
die een gunstig effect hebben op de biodiversiteit. Ook wordt er vaker gekozen om verschillende 
boomsoorten gemengd door elkaar aan te planten. Hierdoor wordt bijvoorbeeld een laanstructuur 
minder vatbaar voor ziekten en/of plagen.
Op deze manier bereiken we dat bestaande gezonde bomen gezond blijven, nieuwe aanplant beter kan 
overleven en de biodiversiteit toeneemt.

Toelichting:
1. Schriftelijke vragen worden kort en duidelijk geformuleerd. 
2. Het antwoord volgt binnen 14 dagen nadat ze zijn ingediend bij de griffie. 
3. Voor de overzichtelijkheid uw vragen in de daarvoor bestemde vakken

plaatsen. Bij elke nieuwe vraag kunt u d.m.v. de tabtoets een nieuwe regel aanmaken. Het antwoord zal dan 
geplaatst worden bij de desbetreffende vraag. 


